



CANADA

**C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é**

No. 47

**FOR IMMEDIATE RELEASE  
JULY 2, 1970**

---

Department of External Affairs  
following appointments:

George W. Smith, C.M., Secretary,  
Department of External Affairs,  
Ottawa, Ontario.

French Text: [Faint text, likely a translation of the appointment above]

[Faint text, likely a translation of the appointment above]

Biographical notes are available.

**DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS APPOINTMENTS**

---

**DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES**

The Department of External Affairs today announced the following appointments:

Mr. Georges Blouin, 49, of Montreal, as Director General of the Department's Personnel Branch, replacing Mr. Freeman Tovell.

Mr. Freeman Tovell, 52, of Toronto, to become Head of the Division of Cultural Affairs.

Mr. W. Bauer, 44, of Welland, Ontario, to become Head of the Staff Relations and Compensation Division, replacing Mr. David Wilson who has been assigned to a post overseas.

Biographical notes are attached.

GEORGES HENRI BLOUIN

Mr. Blouin was born in Montreal in 1921; he attended the Collège Sainte-Marie and the University of Montreal from which he received a B. A. degree in 1944 and an LL. B. in 1948. While at the University of Montreal he was on the staff of "Le Quartier Latin" and became, in 1948, its editor-in-chief.

Mr. Blouin began his career with the Public Service in 1948 in the Income Tax Division of the Department of National Revenue. The following year he joined the Department of External Affairs and saw service abroad in New Delhi, San Francisco, Athens and Brussels. In September 1965, he was appointed Canadian Ambassador to Cameroun and since September 1967, has been Minister at the Canadian Embassy in Washington.

Mr. Blouin is married to Denise Angers and they have two children.

FREEMAN MASSEY TOVELL

Born in Toronto in 1918, Mr. Tovell studied at the University of Paris, at the University of Toronto from which he received a B. A. and at Harvard University from which he received an M. A.

During the war Mr. Tovell joined the Royal Canadian Navy. He served in the Western Atlantic and in the United Kingdom, and was discharged in 1945 as a Lieutenant.

Mr. Tovell joined the Department of External Affairs in January 1945 and shortly afterwards was posted to Lima. Subsequent assignments abroad were in Copenhagen and in Washington. In 1962 he was appointed Canadian Ambassador to Peru and Bolivia. Since October 1965 Mr. Tovell has been on duty in Ottawa and in 1967 he was named Director General of Personnel.

Mr. Tovell is married to Rosita LeSueur and they have four children.

WILLIAM EDWARD BAUER

Mr. Bauer was born in Welland, Ontario on May 23, 1926; he attended Queen's University from which he received a B. A. and an M. A. From 1949-1951 he was on the staff of the "Kingston Whig-Standard".

Mr. Bauer entered the Public Service in 1951 when he joined the National Research Council. The following year he transferred to the Department of External Affairs and has since served in Ottawa, and abroad in Warsaw (1953), in Indochina as Adviser to the Canadian Commissioners of the International Supervisory Commissions (1955), Rome (1959), in Geneva on the Laos Delegation (May 1961-March 1962), at the Canadian Permanent Mission to the United Nations in Geneva (1962) and in Washington (1967). Mr. Bauer was President of the Professional Association of Foreign Service Officers from January 1966 to July 1967.

Mr. Bauer is married to Nona Karneyeff and they have two children.

NOMINATION AU MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES



CANADA

**C  
O  
M  
M  
u  
n  
i  
q  
u  
é**

no 47

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 2 JUILLET 1970

NOMINATIONS AU MINISTERE DES AFFAIRES EXTERIEURES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le ministère des Affaires extérieures annonce aujourd'hui les nominations suivantes:

M. Georges Blouin, 49 ans, originaire de Montréal, au poste de chef de la direction générale du personnel du ministère, à la place de M. Freeman Tovell.

M. Freeman Tovell, 52 ans, originaire de Toronto, devient chef de la direction des affaires culturelles.

M. W. Bauer, 44 ans, originaire de Welland, Ontario, devient chef de la direction des relations de travail et de la rémunération à la place de M. David Wilson, affecté à un poste outre-mer.

On trouvera ci-joint une notice biographique.

GEORGES HENRI BLOUIN

Né à Montréal en 1921, M. Blouin fit ses études au Collège Sainte-Marie et à l'université de Montréal; de cette dernière institution il obtint un B.A. en 1944 et un LL.B. en 1948. Pendant son cours universitaire il participa au bureau de rédaction du "Quartier Latin" dont il devint le rédacteur en chef en 1948. La même année, M. Blouin commença sa carrière dans la Fonction publique où il fut tout d'abord attaché au Ministère du Revenu (Division de l'impôt). L'année suivante M. Blouin entra au ministère des Affaires extérieures et fut envoyé en poste à New Delhi, à San Francisco, à Athènes et à Bruxelles. En septembre 1965, on le nomma ambassadeur du Canada au Cameroun et depuis septembre 1967, il est ministre à l'ambassade du Canada à Washington.

M. Blouin est marié à Denise Angers et ils ont deux enfants.

FREEMAN MASSEY TOVELL

Né à Toronto en 1918, M. Tovell fit ses études à l'université de Paris, à l'université de Toronto duquel il reçut un B.A., et à Harvard qui lui décerna un M.A.

Au cours de la dernière guerre, M. Tovell s'enrôla dans la Marine canadienne et servit dans l'Atlantique et au Royaume-Uni; en 1945 il fut démobilisé alors qu'il était Lieutenant.

M. Tovell entra au Ministère des Affaires extérieures en 1945, et fut bientôt affecté à Lima. Par la suite il fut envoyé en poste à Copenhague et à Washington. En 1962, il fut nommé ambassadeur du Canada au Pérou et en Bolivie. A Ottawa depuis octobre 1965 il fut nommé directeur général du personnel en 1967.

M. Tovell est marié à Rosita LeSueur et est père de quatre enfants.

WILLIAM EDWARD BAUER

M. Bauer est né à Welland (Ontario) le 23 mai 1926; il fréquenta l'université Queen's, qui lui décerna un baccalauréat et une maîtrise ès arts. De 1949 à 1951, il fit partie du personnel du journal Kingston Whig-Standard.

M. Bauer est entré dans la fonction publique, soit au Conseil national des recherches, en 1951. L'année suivante, il passait au ministère des Affaires extérieures et, depuis, il a été en service à Ottawa et à l'étranger, soit à Varsovie (1953), en Indochine à titre de conseiller auprès des commissaires canadiens membres des commissions internationales de surveillance (1955), à Rome (1959), à Genève comme membre de la délégation du Laos (mai 1961 - mars 1962), à la mission canadienne permanente auprès des Nations Unies à Genève (1962), et à Washington (1967). M. Bauer a été président de l'Association professionnelle des agents du service extérieur de janvier 1966 à juillet 1967.

M. Bauer est marié à Nona Karneyeff et est père de deux enfants.